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Interpelacje

zgłoszone w trakcie VIII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego 
w dniu 25 października 2007r.

 

Interpelacja nr 1
Radna Irena Niegierewicz zapytała, czy zostały podjęte rozmowy z nowym Konsulem Republiki Białoruś w Białymstoku na temat utworzenia punktu

wizowego w Hajnówce.

odpowiedź:

Odpowiedzi na interpelację udzielił Starosta Hajnowski Pan Włodzimierz Pietroczuk: „Jeżeli chodzi o punkt wizowy, to zostały oczywiście podjęte rozmowy z
nowym Konsulem Generalnym Panem Michałem Aleksiejczykiem, ale rozmowy te zostały wstrzymane ze względu na fakt, że 1 stycznia 2008r. wchodzą w życie
przepisy tzw. układu z Schengen. Wizy mają znacznie podrożec. Mówi się o tym, że wiza będzie kosztowała około 60 euro. Jest to kwota, która zupełnie
zahamuje ruch graniczny na przejściach między Rzeczpospolitą Polską a Republiką Białoruś. Będą jechali tylko ci, którzy muszą w ważnej sprawie jechać.
Możliwe są oczywiście uproszczenia w ruchu granicznym, ale te uproszczenia muszą zostać przyjęte w trakcie pertraktacji międzyrządowych i my nie mamy
absolutnie na to wpływu. Od ponad dwóch lat nie funkcjonuje Zespół do Spraw Współpracy Przygranicznej na szczeblu wojewódzkim. Wcześniej odbywały się
regularne spotkania i tam rozmawiało się o tych wzajemnych relacjach i tych relacjach granicznych. Jest możliwość uruchomienia tzw. uproszczonego ruchu
granicznego, mowa jest o 30 km w głąb terytorium poszczególnych państw. Podobno jest możliwe na zasadzie wzajemnych porozumień przesunięcie tej
odległości do 50 km i wtedy obejmowałoby to duże miasto jakim jest Białystok i dwa duże miasta na Białorusi, czyli Brześć i Grodno. To uproszczenie mogłoby
spowodować znaczne ożywienie ruchu granicznego również na tym naszym przejściu w Puszczy Białowieskiej. Takie przekraczanie granicy mogłoby się
odbywać na podstawie przepustek, które byłyby w ogóle zwolnione z opłat. Mówię o tym w sensie hipotetycznym. To są rozwiązania, które można byłoby
zastosować, ale nie wiadomo, czy będą zastosowane. Myślę, że ewentualne rozmowy o utworzeniu punktu wizowego w Hajnówce będzie można podjąć dopiero
w nowym roku, ale wszystko zależy jak zostaną przyjęte wzajemne uregulowania. Punkt, który funkcjonuje w Białowieży, nie jest to punkt wydawania wiz, jest to
punkt, który zbiera dokumenty i za dodatkową opłatą przedstawiciel firmy, która te dokumenty zbiera jedzie do Białegostoku i tam dopiero ta wiza zostaje
udzielana. Nie ma w tej chwili żadnej możliwości, żeby te wizy można było załatwiać na miejscu w Hajnówce. Najlepszym rozwiązaniem byłoby, żeby można
było, jak przy przekraczaniu granic niektórych państw załatwić wizę bezpośrednio na granicy.”

 

Interpelacja nr 2
Radna Irena Niegierewicz zapytała, czy w 2008r. będzie modernizowana droga wojewódzka na odcinku Jelonka – Hajnówka – Zabłudów.

odpowiedź:
Odpowiedzi na interpelację udzielił Starosta Hajnowski Pan Włodzimierz Pietroczuk : „W 2008r. będzie realizowany odcinek Nowosady – Hajnówka łącznie z
drogą przez miasto Hajnówka.”

Interpelacja nr 3
Radna Irena Niegierewicz zapytała, czy w budżecie powiatu na 2008r. możliwe byłoby ujęcie inwestycji drogowych na terenie Gminy Kleszczele

polegających na modernizacji drogi Kleszczele – Policzna na odcinku o długości 2 km oraz ul. Mickiewicza w Kleszczelach i ulic Kleszczelowskiej i Kolejowej w
Dobrowodzie.

odpowiedź:
Starosta Hajnowski Pan Włodzimierz Pietroczuk odpowiadając na powyższe, powiedział: „Dziękujemy bardzo za deklarację Pana Burmistrza dotyczącą
współfinansowania inwestycji na drogach powiatowych na terenie Gminy Kleszczele. Te deklaracje mogą być podstawą do budowania listy przedsięwzięć
inwestycyjnych w ramach pracy nad budżetem na 2008r. Tego rodzaju deklaracje są ważne, ale wolelibyśmy, żeby taka deklaracja znalazła również odpowiednie
zapisy w budżecie gminy na 2008r. i wtedy sytuacja byłaby w miarę jasna. Chcę tutaj dodać, że nasza uchwała dotycząca Planu Rozwoju Lokalnego uzależnia
realizowanie dróg powiatowych od współfinansowania przez samorząd lokalny, ale również od pozyskania środków unijnych. Dotychczas nie został jeszcze
ogłoszony nabór projektów na okres finansowania na 2007-2013, mimo, że 2007r. już mija.”

Interpelacja nr 4
Radna Irena Niegierewicz zapytała, w jakiej miejscowości zostanie zlokalizowany zakład zagospodarowania odpadów, gdyż w dwóch ważnych

dokumentach – w Planie Gospodarki Odpadami dla Województwa Podlaskiego na lata 2007-2010 jest napisane, że zakład ten będzie budowany w Hajnówce,
natomiast w projekcie obwieszczenia Ministra Rozwoju Regionalnego w sprawie listy projektów indywidualnych dla Programu Operacyjnego Infrastruktura i
Środowisko na lata 2007-2013 jest napisane, że zakład ten powstanie w miejscowości Dubiażyn w gm. Bielsk Podlaski.

odpowiedź:
Starosta Hajnowski Pan Włodzimierz Pietroczuk odpowiadając na powyższe, powiedział: „Jeżeli chodzi o sprawę gospodarki odpadami, to powstał specjalnie w
tym celu powołany związek komunalny, który zrzesza wszystkie gminy z powiatu hajnowskiego, bielskiego i siemiatyckiego. Rzeczywiście na liście indykatywnej
projektów kluczowych w Programie Infrastruktura i Środowisko występuje to przedsięwzięcie, jako przedsięwzięcie, które ma zagwarantowane środki na
realizację i myślę, że jest to bardzo pozytywna wiadomość. Jeśli chodzi o decyzję lokalizacyjną, to została ona zapewne przyjęta na posiedzeniu tego związku
komunalnego i dlaczego wybrano Dubiażyn – pewnie kierowano się względami merytorycznymi i faktem, że jest tam odpowiednia powierzchnia na lokalizację
takiego przedsięwzięcia wraz z wymagana w takich sytuacjach strefa ochronna. W każdym powiecie ma dodatkowo powstać zakład segregacji odpadów
komunalnych i w przypadku Hajnówki ma być zlokalizowany na terenie obecnego wysypiska śmieci, które zostanie zrekultywowane i tam ma powstać ten
zakład.”

 

Interpelacja nr 5

Interpelacje zgłoszone na VIII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego w dniu 25 października 2007 r.



Interpelacja nr 5
Radna Irena Niegierewicz zwróciła się z prośbą do Pan Przewodniczącego Rady, żeby na następną sesję zaprosić Pan Włodzimierza Cimoszewicza,

który został wybrany na Senatora RP oraz Pana Mikołaja Janowskiego.

odpowiedź:
Przewodniczący Rady powiedział, że zaproszenie na następną sesję Rady Powiatu zostanie przesłane do Pana Włodzimierza Cimoszewicza i Pana Mikołaja
Janowskiego.

Interpelacja nr 6
Radny Mirosław Romaniuk zapytał, czy ulica 11 Listopada w Hajnówce będzie realizowana w przyszłym roku i czy w dokumentacji technicznej na tę

drogę została ujęta realizacja ścieżki rowerowej.

odpowiedź:
Wicestarosta Hajnowski Pan Jerzy Sirak odpowiadając na powyższe, powiedział: „Dokumentacja na ulicę 11 – Listopada wraz ze ścieżką rowerową jest już
przygotowana. Teraz jesteśmy na etapie uzyskiwania pozwolenia na budowę. Jeżeli konkursy zostaną ogłoszone, to wystąpimy z wnioskiem na realizację tej
inwestycji. Z jakim to będzie skutkiem, to trudno powiedzieć, gdyż dużo środków z tej puli na województwo podlaskie zostało rozdysponowanych na inwestycje
kluczowe i z mojej wiedzy wynika, że łącznie na lata 2007-2013 na wszystkie drogi gminne i powiatowe w województwie zostało tylko 50 mln euro. Nie jest też
tajemnicą, że mamy gotowy wniosek na Białowieżę i złożymy już go po raz czwarty. Oczywiście wszystkie inne wnioski, które będą przygotowane to też
spróbujemy złożyć, ale trzeba to oceniać realnie, żeby nie było sytuacji, że złożymy wniosek na drogę, która będzie warta 500 tys. zł, a w tym momencie
stracimy szansę na pieniądze chociażby na Białowieżę, a myślę, że na to nie możemy sobie pozwolić.”

Interpelacja nr 7
Radny Mirosław Romaniuk zapytał, czy można byłoby teraz, gdy już została zakończona inwestycja na ul. Batorego, wybudować ścieżkę rowerową przy

tej ulicy.

odpowiedź:
Wicestarosta Hajnowski Pan Jerzy Sirak odpowiadając na powyższe, powiedział: „Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową przy ulicy Batorego, to nie można tego robić
w tej chwili, gdyż aktualnie trwa rozliczenie tej inwestycji i żadnego odstępstwa od dokumentacji tam być nie może. Być może, że po realizacji inwestycji na ulicy
11 Listopada będzie to możliwe, ale w tej chwili nie możemy podejmować żadnych zobowiązań w tej sprawie.”

 

Interpelacja nr 8
Radny Leon Małaszewski zwrócił się z wnioskiem o realizację w 2008r. inwestycji na drodze Istok – Witowo.

odpowiedź:
Wicestarosta Hajnowski Pan Jerzy Sirak odpowiadając na powyższe, powiedział: „W tym projekcie inwestycyjnym na 2008r. oczywiście nasz Zarząd Dróg
Powiatowych widzi możliwość realizacji tej inwestycji, ale tak, jak Pan Starosta wspomniał, to wszyscy znamy zasady finansowania tych inwestycji, ze musi być
wsparcie ze strony gmin i tam gdzie są środki zewnętrzne, to robimy te inwestycje i większość gmin i wójtów o tym wie. Ja mogę tylko powiedzieć, że takie gminy,
jak Narewka, Czyże, Narew, Hajnówka już takie konkretne deklaracje na 2008r. złożyły. Wszyscy wiemy, że jak robimy drogi siłami Zarządu Dróg Powiatowych,
mam tu na myśli powierzchniówkę, to ta realizacja jest dużo tańsza, gdyż jest to najtańsza forma realizacji. Myślę, że jak już będzie konkretna deklaracja ze
strony gminy Dubicze Cerkiewne, to nie będzie problemu z realizacją tej inwestycji.”
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